

**កិច្ចប្រជុំតុម្រល់អំពីការសម្អាតផ្លូវទឹកខុយមីសផ្នែកខាងក្រោម (Lower Duwamish Waterway Superfund Cleanup Roundtable)៖  
សំណួរដែលសាកសួរញឹកញាប់**

ខាងក្រោមនេះជាសំណួរនិងចម្លើយទាក់ទងនឹងកិច្ចប្រជុំតុម្រល់អំពីផ្លូវទឹកខុយមីសផ្នែកខាងក្រោម (Lower Duwamish Waterway Roundtable) ប្រសិនបើលោកអ្នកមានសំណួរផ្សេងៗ សូមទាក់ទង Julie Congdon និង [Congdon.Julie@epa.gov](mailto:Congdon.Julie@epa.gov) ឬតាមទូរស័ព្ទលេខ 206-553-2752។

**សំណួរអំពីនីតិវិធីដំណើរការកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ ROUNDTABLE**

**តើកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable នឹងរៀបចំការផ្តល់អនុសាសន៍ដោយប្រើប្រាស់មតិទូទៅឬទេ?**  
សមាជិកទាំងអស់នៃកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable នឹងចូលរួមផ្តល់អនុសាសន៍ដល់ទីភ្នាក់ងារ EPA ។ ការផ្តល់អនុសាសន៍មានន័យថា ដើម្បីផ្តល់ជូនការសម្រេច និងមតិយោបល់ឆ្លើយតបទៅទីភ្នាក់ងារ EPA អំពីបញ្ហានានាដែលទាក់ទងនឹងការសម្អាតផ្លូវទឹក LDW Superfund ។ កិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable អាចស្វែងរកមតិទូទៅអំពីការផ្តល់អនុសាសន៍ ហើយការផ្តល់អនុសាសន៍បែបនេះ នឹងមានការទទួលបន្ទុកបន្ថែម។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ក៏សមាជិកនៃកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable អាចផ្តល់អនុសាសន៍ផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ពួកគេទៅទីភ្នាក់ងារ EPA ផងដែរ ប្រសិនបើមតិទូទៅមិនបានទទួល។

**តើមានកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable ចំនួនប៉ុន្មានក្នុងមួយឆ្នាំ?**  
ទីភ្នាក់ងារ EPA សង្ឃឹមទុកជាមុនថាកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable នឹងជួបគ្នាចាប់ផ្តើមដំបូងចំនួនបីដងក្នុងមួយឆ្នាំ។ តើមានកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable អាចកែសម្រួលដែលអាស្រ័យលើសកម្មភាពគម្រោង និងដំណាក់កាលនៃការសម្អាតនៅពេលណា និងញឹកញាប់ប៉ុណ្ណា។ ឧទាហរណ៍ការសម្អាតយ៉ាងសកម្មកំពុងដំណើរនៅពេលណា ដែលកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable អាចជ្រើសរើសជួបគ្នាញឹកញាប់ថែមទៀត ដើម្បីផ្តល់ជូនមតិយោបល់ឆ្លើយតប។

**តើមានការប្តេជ្ញាចិត្តចំពោះការកំណត់ពេលវេលា ដើម្បីចូលរួមក្នុងកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable យ៉ាងដូចម្តេច?**  
ការណ៍នេះត្រូវបានគេសង្ឃឹមទុកជាមុនថា ថ្នាក់ដឹកនាំកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ត្រូវការប្តេជ្ញាចិត្តទៅនឹងចំនួនម៉ោងប្រហែល 64 ម៉ោងក្នុងមួយឆ្នាំសម្រាប់កិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable នេះ។ ហើយនេះអាចសន្មតថាប្រហែលបីម៉ោងក្នុងមួយខែ ដើម្បីពិនិត្យឡើងវិញនូវឯកសារដែលទាក់ទងនឹងការរៀបចំសម្អាត, មានកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable ចំនួនបី និងកិច្ចប្រជុំតុម្រល់អ្នកគាំទ្រចំនួនបី។ សមាជិកនៃកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable ដែលមិនមែនជាថ្នាក់ដឹកនាំនៃកិច្ចប្រជុំតុម្រល់អ្នកគាំទ្រ អាចសង្ឃឹមថាត្រូវចំណាយពេលប្រហែល 16 ម៉ោងក្នុងមួយឆ្នាំនៅកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable រួមទាំងកិច្ចប្រជុំអ្នកគាំទ្រចំនួន 4-10 ម៉ោងផងដែរ។

**សំណួរអំពីសមាជិកភាព**

**តើអាចមាននរណាម្នាក់ ចូលរួមនៅក្នុងកិច្ចប្រជុំ Roundtable នេះបានឬទេ? តើទីភ្នាក់ងារ EPA សង្ឃឹមថានឹងមានប្រភេទជំនាញជាក់លាក់ (ឧទាហរណ៍អ្នកជំនាញបច្ចេកទេស អ្នកជំនាញចូលរួមសាធារណៈ ប្រធាននាយកដ្ឋាន បុគ្គលិក ជាដើម)?**

មិនមានការសម្រេចចំពោះប្រភេទបុគ្គលិកជំនាញជាក់លាក់ទេ ដោយសារកិច្ចពិភាក្សានៅកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable មិនផ្តោតសំខាន់លើព័ត៌មានលម្អិតផ្នែកបច្ចេកទេសឡើយ។ ដោយមានជំនាញជាច្រើននៅលើតុនោះ យើងខ្ញុំសង្ឃឹមថានឹងជួយប្រមូលផ្តុំអ្នកវិទ្យាសាស្ត្រ និងវិស្វករ ប្រជាពលរដ្ឋដែលមានចំណេះដឹងដោយផ្ទាល់ពីសង្គមជីវិតខាងនិងសហគមន៍នានានៅជ្រលងភ្នំខុយមីស (Duwamish Valley), ប្រជាពលរដ្ឋជាអ្នកជំនាញ អ្នកកំណាងកុលសម្ព័ន្ធ និងប្រជាពលរដ្ឋដែលយល់ដឹងអំពីសកម្មភាពនិងដំណើរការរបស់រដ្ឋាភិបាលមូលដ្ឋាន។

**តើមានអ្វីកើតឡើង ប្រសិនបើខ្ញុំមិនប្រាកដថា ខ្ញុំស្ថិតក្នុងកិច្ចប្រជុំអ្នកគាំទ្រណាមួយ?**

វាអាស្រ័យលើសមាជិកនៃកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable ម្នាក់ៗ ដើម្បីគិតពិចារណាថាតើកិច្ចប្រជុំអ្នកគាំទ្រណាមួយដែលល្អបំផុត ដែលបង្ហាញអំពីគុណតម្លៃ គុណសម្បត្តិ និងអត្ថប្រយោជន៍របស់សមាជិក។ កិច្ចប្រជុំអ្នកគាំទ្រមានអត្ថប្រយោជន៍ជានិច្ច ដោយសារកិច្ចប្រជុំអ្នកគាំទ្រទទួលយកសំណុំបែបបទ និងជ្រើសរើសថ្នាក់ដឹកនាំ វាអាចសម្របសម្រួលការកែសម្រួលសមាជិកភាពដោយផ្អែកលើអ្វីដែលដំណើរការសម្រាប់កិច្ចប្រជុំអ្នកគាំទ្រទាំងស្រុង។ មានកន្លែងអង្គុយដែលរៀបចំឡើងសម្រាប់គោលបំណងជាក់លាក់ផងដែរ សម្រាប់អ្នកទាំងនោះដែលមានអារម្មណ៍ថាពួកគេមិនសមរម្យចំពោះកិច្ចប្រជុំអ្នកគាំទ្រពិសេស។

**សូមកំណត់កន្លែងអង្គុយ "ដែលរៀបចំឡើងសម្រាប់គោលបំណងជាក់លាក់" ។**

កន្លែងអង្គុយដែលរៀបចំឡើងសម្រាប់គោលបំណងជាក់លាក់ ត្រូវបានស្នើឡើងដើម្បីឱ្យភាគីទាំងអស់ដែលមានចំណាប់អារម្មណ៍ អាចចូលរួមជាសក្តានុពលនៅក្នុងកិច្ចប្រជុំតុម្រល់ Roundtable ទោះបីជាពួកគេមិនសមរម្យចំពោះកិច្ចប្រជុំអ្នកគាំទ្រដែលមានស្រាប់

ឬមិនមែនជាផ្នែកនៃកន្លែងអង្គុយដែលបានកំណត់ដោយ។ សមាជិកដែលរៀបចំឡើងសម្រាប់គោលបំណងជាក់លាក់ អាចរាប់បញ្ចូលសមាជិកនៃសាធារណៈជនដែលចាប់អារម្មណ៍ ឬក្រុមចាប់អារម្មណ៍ដែលមិនមែនរដ្ឋាភិបាល។

**សូមពន្យល់អំពី "សមាជិកធនធាន" ។**

សមាជិកធនធានបានពិពណ៌នានៅក្នុង **សេចក្តីព្រាងនីតិវិធីប្រតិបត្តិការ** ជាអង្គការដែលផ្តល់ព័ត៌មានដល់កិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable ឬបុគ្គលិកនោះដែលមិនចូលរួមបង្កើតអនុសាសន៍ឡើយ។ ឧទាហរណ៍អាចរាប់បញ្ចូលក្រសួងបរិស្ថានរដ្ឋវ៉ាស៊ីនកោន ក្រសួងធនធានធម្មជាតិរដ្ឋវ៉ាស៊ីនកោន និងក្រសួងនេសាទនិងសត្វព្រៃរដ្ឋវ៉ាស៊ីនកោន កងយោធពលខេត្តកម្ពុជា ក្រសួងសុខាភិបាលរដ្ឋវ៉ាស៊ីនកោន និងក្រសួងផ្សេងទៀត ដែលអាចមានចំណេះដឹងពាក់ព័ន្ធ។ សមាជិកធនធានអាចរាប់បញ្ចូលទាំងអ្នកជំនាញមកពីស្ថាប័នអប់រំ ឬវិស័យឯកជនផងដែរ។ សមាជិកធនធានមិនត្រូវការកំណត់ជាសមាជិកទេ ប៉ុន្តែចូលរួមកិច្ចប្រជុំនានាតាមតម្រូវការ។

**តើសមាជិកនៃកិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable អាចមានជម្លោះផលប្រយោជន៍ចំពោះការចូលរួមកិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable ឬទេ?**

ប្រសិនបើការណ៍នេះបានបង្ហាញថាបុគ្គល ឬអង្គការនេះ កំណាងឱ្យផលប្រយោជន៍ក្រុមធំ ឬកិច្ចប្រជុំអ្នកគាំទ្រផ្សេងៗ និងមិនមែនផលប្រយោជន៍ផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ពួកគេនោះ ការចូលរួមរបស់ពួកគេនៅក្នុងកិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable អាចទទួលយកបាន។ អ្វីដែលជាមូលដ្ឋានចំពោះការបង្ហាញគ្រប់គ្រាន់នោះ មិនត្រូវបានកំណត់ឡើយ ប៉ុន្តែយ៉ាងហោចណាស់យើងខ្ញុំនឹងស្វែងរករបាយការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរដែលចងក្រងឯកសារអំពីសមត្ថភាពរបស់បុគ្គលម្នាក់ៗក្នុងនាមជាអ្នកកំណាងក្រុម។

**សំណួរអំពីការចូលរួមសហគមន៍**

**តើសមាជិកសហគមន៍ អាចសួរសំណួរឬផ្តល់ជូនអនុសាសន៍នៅកិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable ឬទេ?**

សមាជិកនៃសាធារណជនទូទៅដែលចូលរួមកិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable ជាសមាជិកនៃអ្នកស្តាប់នឹងមានកំណត់ឱកាសដើម្បីសួរសំណួរឬបញ្ចេញមតិយោបល់ចំពោះកិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable នេះ។ លើសពីនេះទៀតពួកគេអាចប្រាប់អំពីគំនិតឬប្រធានបទទៅថ្នាក់ដឹកនាំឬសមាជិកនៃកិច្ចប្រជុំអ្នកគាំទ្រដែលអាចបង្ហាញពីផលប្រយោជន៍ដែលល្អផ្តល់សេវា វាជាសមាជិកនៃកិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable ដែលនឹងផ្តល់អនុសាសន៍ដល់ទីភ្នាក់ងារ EPA ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការរៀបចំនិងការអនុវត្តការសម្អាតនេះ។

**តើកិច្ចប្រជុំអ្នកគាំទ្រ និងបើកចំហដល់សាធារណជន និងចំណាប់អារម្មណ៍ដែលមិនមែនកិច្ចប្រជុំអ្នកគាំទ្រឬទេ?**

កិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable នឹងបើកចំហដល់សាធារណៈជន។ ភាគីដែលមានចំណាប់អារម្មណ៍អាចចុះឈ្មោះ ដើម្បីទទួលបានការធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពអ៊ីម៉ែលដែលទាក់ទងទៅនឹងកិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable (របៀបវារៈសេចក្តីសង្ខេបកិច្ចប្រជុំ ជាដើម)។

**តើមានចំនួនកំណត់សមាជិកសហគមន៍ប៉ុន្មាននាក់ អាចចូលរួមបាន**

**ឬក៏កិច្ចប្រជុំនេះនឹងបើកចំហដល់បុគ្គលនានានៅក្នុងសហគមន៍?**

កិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable នឹងបើកចំហសម្រាប់ការអង្កេតមើល និងចំណុចកំណត់សម្រាប់សំណួរនិងមតិយោបល់។ តើសមាជិកសហគមន៍ប៉ុន្មាននាក់ដែលអាចចូលរួមនោះ មានទំហំបន្តបន្ទាប់ដែលមានកំណត់ឬទេ?

**សំណួរអំពីមាតិកាកិច្ចប្រជុំក្នុង ROUNDTABLE**

**តើកិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable នឹងនិយាយអំពីហានិភ័យសុខភាពនៅតាមផ្លូវទឹក LDW ដែលរួមមានសារធាតុ PCBs ឬទេ?**

កិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable មានបំណងកាត់បន្ថយហានិភ័យសុខភាពពីការបរិភោគអាហារសមុទ្រ។ នៅដំណាក់កាលនៃការរៀបចំនេះ គោលបំណងចម្បងនៃការជ្រើសរើសសំណាក គឺដើម្បីកំណត់អ្វីៗដែលជាវិធានការសម្អាតដែលតម្រូវឱ្យមាននៅតំបន់ណា។ យើងខ្ញុំមិនសង្ឃឹមថាមានការផ្លាស់ប្តូរចំពោះការវាយតម្លៃហានិភ័យសុខភាពប្រជាពលរដ្ឋដែលទីភ្នាក់ងារ EPA បានប្រើប្រាស់ក្នុងការអភិវឌ្ឍផែនការសម្អាតនេះទេ។

កិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable អាចពិភាក្សាអំពីវិធីបង្ការគ្រោះថ្នាក់ដល់សុខភាពរាងកាយ ដែលរួមមានអ្នកនេសាទត្រីនៅអំឡុងពេលមានសកម្មភាពសម្អាត។ ការប្រាស្រ័យទាក់ទងជាមួយសហគមន៍នេសាទអំពីអាហារសមុទ្រនៅ Duwamish ជាការងារគ្រប់គ្រងដោយវិទ្យាស្ថាន (IC) ដែលអ្នកគាំទ្រសុខភាពសហគមន៍កំពុងអនុវត្ត។

**តើបញ្ហាពាក់ព័ន្ធនឹងជ្រលងភ្នំឌុយវ៉ាមីស (Duwamish Valley) ដែលស្ថិតនៅក្រៅវិសាលភាពនៃការសម្អាត Superfund និងត្រូវដោះស្រាយនៅកិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable ដោយរបៀបណា?**

កិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable នេះ នឹងដោះស្រាយបញ្ហានៅក្នុងវិសាលភាពនៃការសម្អាត Superfund នៃផ្លូវទឹក LDW ដោយសារទីភ្នាក់ងារ EPA រៀបចំនិងអនុវត្តផែនការសម្អាត ដែលបានបញ្ចប់នៅឆ្នាំ 2014។ អ្នកសម្របសម្រួលនឹងដឹកនាំកិច្ចប្រជុំក្នុង Roundtable ឡើងវិញ ប្រសិនបើបញ្ហាខាងក្រៅវិសាលភាពនៃការសម្អាត

Superfund កើតមានឡើង។ ទីភ្នាក់ងារ EPA សង្ឃឹមថា កិច្ចប្រជុំតុម្រល Roundtable នឹងជួយជំរុញឱ្យរីកចម្រើនទំនាក់ទំនងការងាររវាងសមាជិកនៃកិច្ចប្រជុំតុម្រល Roundtable ដែលធ្វើឱ្យងាយស្រួលដល់សមាជិកនានាដើម្បីយកចិត្តទុកដាក់លើបញ្ហានិងគម្រោងដែលមិនទាក់ទងនឹងការសម្អាត Superfund ប៉ុន្តែទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ក៏ជាចំណុចសំខាន់ចំពោះសហគមន៍នៅខាងក្នុង និងនៅជុំវិញជ្រលងភ្នំឌុយវ៉ាមីស (Duwamish Valley) ផងដែរ។